

Title (en)  
High-temperature resistant material.

Title (de)  
Hochwarmfester Werkstoff.

Title (fr)  
Matériau réfractaire.

Publication  
**EP 0568951 A2 19931110 (DE)**

Application  
**EP 93107134 A 19930505**

Priority  
DE 4215194 A 19920508

Abstract (en)

The invention relates to a multi-phase highly heat-resistant material containing an intermetallic base alloy of the Ti3Al type, which material is intended especially for use in thermal engines such as internal combustion engines, gas turbines and aircraft engines, with a content of titanium from 20 to 40 atom % and of aluminium from 30 to 40 atom % and also of silicon from 0.1 to 20 atom % and a content of niobium from 0.1 to 15 atom %.

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft einen mehrphasigen hochwarmfesten Werkstoff mit einer intermetallischen Basislegierung vom Typ Ti3Al, der insbesondere für den Einsatz in Wärmekraftmaschinen, wie Verbrennungsmotoren, Gasturbinen, Flugtriebwerken vorgesehen ist, mit einem Gehalt an Titan von 20 bis 40 At-% und an Aluminium von 30 bis 40 At-% sowie an Silicium von 0,1 bis 20 At-% und einem Gehalt an Niob von 0,1 bis 15 At-%.

IPC 1-7  
**C22C 14/00**

IPC 8 full level  
**C22C 14/00** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**C22C 14/00** (2013.01); **F05C 2201/021** (2013.01); **F05C 2201/043** (2013.01)

Cited by  
EP1322792A4; EP1213365A1; DE102005015862A1; US8042599B2; WO9630551A1

Designated contracting state (EPC)  
CH DE FR GB LI NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0568951 A2 19931110; EP 0568951 A3 19940223; DE 4215194 A1 19931111; DE 4215194 C2 19950629; JP H0649568 A 19940222**

DOCDB simple family (application)  
**EP 93107134 A 19930505; DE 4215194 A 19920508; JP 10856593 A 19930510**